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 Mødereferat 
 

 Dato: 08.10.2021 

  

Mødeforum: 
 

LUU Murer 

Dato: 
 

24. september 2021 Tid: 11:00 – 12:15 

Sted: 
 

Learnmark Horsens, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 230  

Mødeleder: 
 

Gert Skov Rasmussen 

Deltagere: 
 

Gert Skov Rasmussen, Torben Friis Pedersen, Jonas Ravn Nonbo, Rikke Holst Olsen, Karsten Drejer 
Bach, Peter Hjortdal Andersen, Thomas Bernhardt, Henrik Lynggaard Christiansen, Kim Aagaard 
 

Afbud: 
 

Hanne Koblauch 

Referent: 
 
 

Carina Würtz Rolskov 

 

 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
2. Meddelelser v/ skolen, udvalget og elevrepræsentanten 
3. Efteruddannelse 
4. Bekendtgørelse og lokale undervisningsplaner 
5. Logbog 
6. AUB 
7. Tid og sted for næste møde 
8. Eventuelt  

 
 
 
 
Ad 1) 
Gert Skov Rasmussen bød velkommen til Kim Aagaard – ny lærepladskonsulent ved Learnmark. Kims fokusområde er det 
opsøgende arbejde indenfor byggeri.  
 
Referatet blev godkendt uden bemærkninger.  
 
Ad 2)  
Gert Skov Rasmussen orienterede om nyt fra udvalget. 
 
Der er siden sidst blevet godkendt to nye virksomheder:  

• Horsens Mureren ApS 

• Murerprof.dk ApS 
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Generelt set mangler der murerelever. Der er rift om de elever, der er. Især i Vejle og Horsens området.  
Beskæftigelsen indenfor branchen er høj. Der er ganske få ledige, som pga. andre udfordringer ikke kan komme i beskæftigelse. 
 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om nyt fra skolen 
 

• 11 nyudlærte svende – 1 af dem er EUX-elev. 

• 8 elever er inde på H1 

• 17 elever er inde på H2 

• 8 elever er inde på H3 

• 4 elever er inde på H4 
 
Henrik Lynggaard Christiansen bakkede op om Gert Skov Rasmussens melding om at der mangler murerelever.  
Der var 18 elever på januaroptaget, men det er svært at tiltrække elever til augustoptaget.  
 
DR1 kommer og laver et indslag i forbindelse med murernes svendeprøve.  
Efter mødets afslutning:  
https://www.dr.dk/drtv/episode/tv-avisen-21_00_-postnummer-afgoer-patienters-
ventetid_275599?fbclid=IwAR3vnVPVISl17zukPC1IBcybxXCuxxBDN08YCv2x1dbj1lUSam_ZjgBGP2s 
Se fra 13:42 minutter inde i klippet.  
 
En underviser er blevet sygemeldt. Det giver lidt udfordringer i planlægningen for det næste halve år.  
Hvis der er nogen der kunne have kendskab til en murerfaglærer, som ønsker at være timelærer, vil Henrik Lynggaard Christiansen 
meget gerne kontaktes.  
 
Karsten Drejer Bach orienterede om, at der afholdes regionsmesterskaber den 6. og 7. oktober for murer og flisemurer.  
Der er 8 deltagere i alt - 5 murere og 3 flisemurere.  
Tradium stiller med 1 murer og 1 flisemurer 
Herningsholm stiller med 2 murere og 2 flisemurere 
Learnmark stiller med 2 murere. Det er begge piger, som kommer på skolen og øver to dage før konkurrencen.  
Aarhus Tech har valgt ikke at deltage.   
 
En af skolens elever skal være med i en instruktionsvideo i forbindelse med en kampagne for Silvan. 
 
2 GF2 elever skal være med i en intern rekrutteringsvideo til skolens hjemmeside ifm. uddannelsesmessen.  
 
 
Nyt fra elevrepræsentanten 
 
Rikke Holst Olsen havde intet nyt.  
 
 
Ad 3) 
Peter Hjortdal Andersen orienterede om nyt fra efteruddannelse 
 
Der rører sig ikke meget i murerfaget på efteruddannelsesområdet lige nu.  
Til MasterSkills ugerne i uge 5 og 6 vil der blive udbudt kurser inden for specialpuds. Det er ikke sikkert, at ajourføring i 
murerbranchen når at komme med.  
 
Praktisk projektledelse kører løbende, men vil også komme til at køre i uge 5 og 6.  
 

https://www.dr.dk/drtv/episode/tv-avisen-21_00_-postnummer-afgoer-patienters-ventetid_275599?fbclid=IwAR3vnVPVISl17zukPC1IBcybxXCuxxBDN08YCv2x1dbj1lUSam_ZjgBGP2s
https://www.dr.dk/drtv/episode/tv-avisen-21_00_-postnummer-afgoer-patienters-ventetid_275599?fbclid=IwAR3vnVPVISl17zukPC1IBcybxXCuxxBDN08YCv2x1dbj1lUSam_ZjgBGP2s
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Under MasterSkills ugerne vil der være mulighed for at søge ekstra tilskud ved Byggeriets Uddannelsesfond, som giver 100 kr. 
oven i VEU-godtgørelsen, såfremt betingelserne er opfyldt.  
 
Learnmark deltager i samarbejde med Byggeriets Uddannelser om et projekt omkring bæredygtigt byggeri. Undervisere fra skolen 
har været på kursus, så de nu kan undervise i bæredygtigt byggeri. Kurserne når ikke at blive godkendt inden MasterSkills-ugerne.  
 
Gert Skov Rasmussen og Jonas Nonbo forespurgte på muligheden for kursus i epoxy specificeret til fuger, hvor målgruppen 
primært vil være flisemurere.  
Peter Hjortdal Andersen undersøger mulighederne.  
 
Der blev på mødet drøftet en sag omkring uoverensstemmelser ved bedømmelsen i forbindelse med den netop afholdte 
svendeprøve. Henrik Lynggaard Christiansen følger op på sagen.  
 
 
Ad 4) 
Intet nyt til dette punkt. 
 
Ad 5) 
Karsten Drejer Bach orienterede om at eleverne fortsat er gode til at få afleveret logbøgerne.  
 
Ad 6) 
Henrik Lynggaard Christiansen fremviste på mødet status på AUB-projektet. 
Der er blevet brugt 473 timer til dato. Der mangler at blive forbrugt 242 timer til det opsøgende arbejde. Derudover er der stadig 12 
timer til LUU i forhold til et arrangement for nygodkendte virksomheder. Karsten Drejer Bach tager kontakt til Gert Skov Rasmussen 
i forhold til at få arrangeret dette.  
AUB-projektet har medført, at en række nye virksomheder er blevet godkendt og flere har givet udtryk for de gerne vil godkendes.  
Udfordringen ved dette projekt er, at der mangler lærlinge. Virksomhederne tager godt imod besøgene og kontakten og det giver 
en god dialog, som er guld værd i forhold til afsættelse af lærlingene – også på sigt.  
Fokus det sidste kvartal vil være på virksomheder, som ikke har haft lærlinge indenfor de sidste par år.  
 
Udvalget drøftede muligheden for at søge trepartsmidler, næste gang det bliver muligt. Det er udvalget positive overfor, da det bl.a. 
vil betyde, at det kunne være muligt at besøge folkeskolerne. Rikke Holst Olsen vil gerne tage med ud på folkeskolerne som 
rollemodel, såfremt det er ok med hendes mester.  
Rikke Holst Olsen gjorde opmærksom på, at hendes erfaring fra sin skolegang viste, at vejlederne på folkeskolerne ikke kigger i 
retning af erhvervsuddannelserne. Den betragtning var udvalget enige om.   
 
Der blev drøftet muligheder for skolehjem. Henrik Lynggaard Christiansen gjorde i den forbindelse opmærksom på, at det nye 
håndværkerkollegie ved siden af Campus, ikke er en del af skolens regi og derfor heller ikke kan bruges som skolehjem af skolen.  
 
 
Ad 7) 
På tidligere møder har der været talt om takt og tone blandt lærlingene. Jonas Nonbo oplyste, at han via Velliv Foreningen har søgt 
midler til en oplægsholder omkring netop dette. Arrangementet finder sted den 14. oktober, og Karsten Drejer Bach vil også 
deltage. 
 
Ad 8) 
Intet til eventuelt.   


